
 
 

 
 
 

Školní noviny / listopad 2023/ číslo 108 / Základní škola Kounice 
Není ráno jako ráno …  

Již řadu let se jedno říjnové ráno v naší škole mění v překvapení. A když je to ještě k tomu jako letos pátek 

třináctého, může to být i pořádný šok. U vchodu do školy je totiž u příležitosti Mezinárodního dne venkovských 

žen vítalo několik vesnických tet, které jim nabízely čerstvý chléb se solí a nějaké to jablíčko či hruštičku na 

svačinku. Co na tom, že jedna zrovna plete, druhá míchá těsto, třetí sklízí ovoce a další se právě vrátila z pole 

s košem brambor. Taková venkovská žena se prostě celý den nezastaví a v osm ráno už je v jednom kole. Tento 

svátek si připomínáme už od roku 2011. Naše vesnická žena nezahálí a je velmi všestranná, nejen že se stará o 

domácnost, ale i sportuje, cestuje a nebojí se techniky. A kromě toho všeho se také stará o vaše děti .  

                 

PŘEDSTAVUJEME nové tváře pedagogického sboru 

Tomáš Huráb 

Do kounické školy přišla v září nová pedagogická posila. Pan učitel Tomáš Huráb je třídním učitelem 7.B. 

1. Měl jste dětský sen? 

Jooo, být fotbalistou. Vydělávat velké peníze. Sen se rozplynul v patnácti letech po 

úrazu kolene. 

2. Jaké je vaše oblíbené jídlo?  

Čína, sushi a rýže. 

3. Jaký máte názor na naši jídelnu? Jídlo je chutné. 

4. Máte děti? 

Ano, dvě. Mám Jakuba a Gabrielu. 

http://zskounice.rajce.idnes.cz/2013-10-15_vesnicke_zeny/
http://zskounice.rajce.idnes.cz/2014-10-15_Den_Vesnickych_zen/
http://www.rajce.idnes.cz/a5575377/mini?bgcolor=0000ff&photoNameVisible=0
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5. Máte domácího mazlíčka? 

Ano máme, pejska a kocoura. 

6. Jaký je Váš názor na žvýkačky v hodině? 

Nesnáším to. 

7. Jaké jsou Vaše koníčky?  

Sport, konkrétně plážový fotbal, už jsem v reprezentaci třináct 

let. 

8. Zvládáte aktivně trénovat a reprezentovat, i když teď 

učíte? 

Zatím to zvládám. 

9. Máte nějaké sportovní úspěchy?  

V roce 2019 jsem byl nejlepší plážový fotbalista. 

10. Jak jste se k tomuto sportu dostal?  

Přes známého, který hrál fotbal. Ten mě oslovil a dal mi šanci na písku. 

11. Dělal jste i jiné sporty? 

Plavání. Ale to se přestěhovalo na druhou stranu Prahy, tak jsem se rozhodl zůstat u fotbalu. Bylo by to 

časově náročné. 

12. Jaké bylo Vaše předchozí povolání?  

Žádné jiné. Jenom učím, už patnáct let. 

13. Kde jste učil předtím? 

Na Základní škole Praha Radotín. 

14. Co vás přivedlo do naší školy? 

Hledali jste nového tělocvikáře za pana učitele Urbana. Tím, že stavíme ve Vykáni dům, tak se nabízelo hledat 

zaměstnání v okolí. 

15. Co jste vystudoval? 

Vystudoval jsem Univerzitu Karlovu – fakultu tělesné výchovy a sportu v oboru trenérství. 

16. Co učíte za předměty? 

Tělocvik, občanku, informatiku a pracovní činnosti. 

17. Jste spokojen se svojí třídou? 

Ve třídě bude hodně práce. Postupně se budeme zlepšovat, aby se chování v tomto věku řídilo pravidly 

slušného chování. 

18. Jaký máte názor na naši školu? 

Velká podpora sportu, která přivolala můj zájem. 

      Děkujeme za rozhovor   S. Mindžaková, M. Netíková 

Paní asistentka Lucka Hurábová 

Na první stupeň nastoupila od září i paní asistentka Hurábová.   

1. Jaké jsou vaše mimoškolní aktivity? 

Trávím hodně času s rodinou. Pečuji o koně. Miluji pobyt v přírodě a zvířata. Zajímám se o bylinky, aromaterapii, 

animoterapii, seberozvoj, psychoterapii, ráda čtu a maluju. 
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2. Proč jste si vybrala právě tuto školu? 

Protože jsme se přistěhovali do Kounic a bylo mi nabídnuto místo 

asistentky pedagoga v ZŠ Kounice.  

3. Jak dlouho jste asistentkou?  

Druhým rokem. 

4. Jaké je Vaše oblíbené zvíře?  

Kůň.  

5. Máte děti?  

Ano, máme syna a dceru. 

6. Jaký je váš oblíbený předmět? 

Prvouka a zdravověda. 

8.  Jaký je váš oblíbený sport?  

Jízda na kole. 

9. Co říkáte na školní jídelnu? 

Školní jídelnu nenavštěvuji. Tak nevím. 

10. Odkud jste? 

Pocházím z Mirošovic u Prahy.  Děkujeme za rozhovor               J. Veselý, Š. Bouma, N. Kneiflová 

Pan učitel Matthew Moistner 

V září roku 2023 se k nám přidal pan učitel Matthew Dane Moistner. Je 

to anglický rodilý mluvčí a i jeho jsme požádali o rozhovor.  

1. Odkud jste k nám přišel?  

 Ze Skotska, konkrétně z města jménem Tain.  

2. Proč jste přišel na naši školu? 

 Měl jsem tu kamarádku, Zuzanu Chmelíkovou, která je učitelkou 

 na této škole, a ta mi řekla, že hledáte nového učitele na angličtinu, 

 tak jsem to vzal. 

3. Líbí se vám více v Česku nebo ve Skotsku? 

 V Česku, jelikož se tu lépe žije. 

4. Jaké je vaše oblíbené české jídlo? 

 Nejradši mám žebra. 

5. Co učíte? 

 Pouze angličtinu. 

6. Jak dlouho učíte a jste učitelem celý svůj život? 

 Učím patnáct let, ale učitelem nejsem celý život. Předtím, než jsem začal učit, jsem byl vojákem. 

7. Čím jste chtěl být jako malý? 

 Chtěl jsem být vojákem. 

8. Co jste vystudoval? 

 Historii. 

9. Kolik vám je let?  

 Je mi 56 let. 
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10. Co jste za znamení?  

 Jsem vodnář. 

11. Máte děti? 

 Ano, jednu dceru. Je jí 7 let. 

12. Jak hodnotíte angličtinu žáků na naší škole? 

 Máte tu takový mix dobrých, středních a slabších angličtinářů. 

13. Co si myslíte o naší škole? 

 Je to nejlepší škola, na které jsem kdy pracoval.  Děkujeme za rozhovor!    K. Zacharová, B. Bobková                      

Alexandra Šimůnková 

Rádi bychom Vám představili naši novou posilu paní Alexandru Šimůnkovou. 

1. Proč jste se rozhodla pro práci asistenta pedagoga na naší škole? 

Protože mě práce s dětmi baví, ráda jim pomáhám, když mám pocit, že mě potřebují. Tuto školu jsem si vybrala, 

protože to je menší škola, která se mi líbí. Je tu osobnější vztah k dětem. 

2. Jaký obor jste vystudovala? 

Vystudovala jsem na VŠ - magisterské studium obor Andragogika ( 

vzdělávání dospělých), později jsem zjistila, že by mě mnohem více 

bavilo pracovat s dětmi, a tak jsem si ještě dodělala studium " 

Vychovatelství a pedagogika volného času". 

3. V jaké třídě asistujete?  

Asistuji ve 4. třídě. 

4. Kolik máte dětí? 

Mám 5 dětí. Dcera Lucka (25) - vystudovala VŠ v Anglii a žije 

v Manchesteru, syn Tomáš (22) - studuje FTVS a napůl žije v Německu, 

kde hraje profesionálně házenou. Syn Jára (16) - studuje OA v Praze a 

vede oddíl skautů v Českém Brodě, syn Honza (14) - kterého skoro 

všichni znáte, chodí sem do školy, nejmladší dcera Ellenka (8) - 

nastoupila se mnou do kounické školy do 3. třídy. 

5. Jaké jsou vaše koníčky? 

Nejraději mám sjezdové lyžování (v dětství a dospívání jsem závodila), cestování, četbu, pečení, vaření a jízdu 

na kole. 

6. Chtěla byste v budoucnu dělat učitelku? Pokud ANO, co byste učila? 

Ano, určitě by mě to bavilo, ale v současné chvíli bych si na to netroufla, když nyní z pozice asistentky vidím, jak 

zodpovědná a všestranně náročná je práce učitele. Takže jsem zatím spokojená s prací asistentky pedagoga, a 

pokud bych o něčem do budoucna uvažovala, tak by mě spíše bavilo působit jako vychovatelka v družině nebo 

vést nějakou volnočasovou aktivitu. Například hudebně dramatický kroužek anebo doučování konverzace v RJ, 

absolvovala jsem ruskou základní školu v Sofii, kde jsem s rodiči v dětství žila, protože můj táta tam pracoval.   

7. Jaký je Váš oblíbený film? 

Nejraději mám ráda historické romány. Například Marie Terezie, Marie Antoinetta a Já, Mattoni. 

8. Jak vidíte sportovní budoucnost Vašeho syna Honzy? 

Fandím mu a všestranně se snažím ho podporovat. Nicméně nikdy jsem své děti k ničemu nenutila a je jen na 

něm, kam až to on sám bude chtít ve sportu dotáhnout! O tom, že má talent, nepochybuji, ale vím, že to není jen 

o talentu, ale také o velké dřině a ctižádosti, kterou však Honza má. Jen nevím, jak půjde skloubit studium na 

náročné lékařské fakultě,  kterou by rád studoval, s vrcholovým sportem. Budu mu držet palce, aby si splnil 

všechny své sny. 
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9. Jaké jsou Vaše životní cíle? 

Tak ty hlavní jsem si již splnila. A nyní si přeji být hlavně zdravá a mým životním cílem je vychovat ze všech svých 

dětí slušné, pracovité, spravedlivé a spolehlivé lidi, kteří budou znát správné životní hodnoty a budou ve svých 

životech šťastní.    Děkujeme paní asistentce za rozhovor  

                                                                                                                     Š. Heřtusová, N. Kneiflová, A. Kučera 

Ohlédnutí za prvními dvěma měsíci  

Škola v přírodě 
Týden plný zážitků mají za sebou děti z druhého stupně. Čtyři 

třídy zahájily školní rok ve Špindlerově Mlýně 

v Brádlerových boudách. V krásném prostředí Krkonoš za 

nádherného počasí, které vydrželo celý týden, na ně čekal  

pestrý program. Hned první večer to byla přednáška o 

KRNAPu. Úterní dopoledne jsme zahájili soutěží mezi 

třídami. Připraveno bylo 53 limeriků, které se děti učily 

zpaměti. Pak přišly na řadu rozdělené skupiny, které se pustily 

do plnění stmelovacích aktivit. Nebylo v nich úkolem získat 

co nejvyšší počet bodů nebo mít nejrychlejší čas, ale 

spolupracovat a pomáhat si. Středa byla dnem 

nejnáročnějším. Po snídani jsme vyrazili na celodenní výlet. Trasa vedla přes Ptačí kameny, Petrovy boudy, Dívčí 

kameny, Mužské kameny, Vysoké kolo, Sněžné jámy, Violík, pramen Labe, Labský vodopád, dále po proudu 

Labe ke Špindlerovu Mlýnu a pak už „jen“ do kopce přes Medvědí boudu domů. Cestou jsme se ještě zvládli 

osvěžit v Labi. Děti si zasloužily velkou pochvalu, jak se s celou trasou popraly a řada z nich překonala sama 

sebe. Večer jsme den zakončili hrou Noční oči.  

Čtvrtek začal orientačním během, který měl 13 stanovišť. I zde byla nejdůležitější spolupráce celé skupiny, ale 

také taktika a orientace v mapě. A protože jsme se pohybovali celý týden v přírodě, rozhodli jsme se pro ni také 

něco udělat. Vyzkoušeli jsme si práci v lese. Kousek od chaty bylo naším úkolem snosit klest na hromádky, aby 

mohly vzniknout nové oplocenky pro mladé stromky. Před večeří nás ještě čekala přednáška členů horské služby. 

Psovodi Josef Matějec a Ondřej Nosek nám představili svou práci i čtyřnohé kamarády, kteří jim při ní pomáhají. 

Připomněli dětem, jak je důležité dodržovat v horách pravidla bezpečného chování nejen v zimě, kdy nás může 

ohrozit rychle se měnící počasí nebo laviny, ale i 

v létě třeba při jízdě na elektrokole nebo 

koloběžce. Po večeři proběhlo vyhlášení výsledků 

jednotlivých aktivit. Všechny děti dostaly také 

pamětní list. Celý program ukončila diskotéka a 

opékání buřtů a v pátek ráno jsme se po snídani 

vydali domů vstříc novému školnímu roku, ve 

kterém už teď mají tyhle čtyři třídy spoustu 

společných zážitků a třeba i nových přátelství.  

Velké poděkování nás všech patří panu řediteli za 

organizaci a zajištění celé akce!         D. Sedláková 

 

Jak se mají děti v 1. A? 
Kluci a holky z 1. A nezačali svůj první školní rok tradičně ve vyzdobené třídě základní školy, ale prvních 5 

týdnů své školní docházky trávili kvůli probíhající stavbě v provizorních prostorách na obecním úřadě. I když 

nám v sále úřadu nic nechybělo, velmi rádi jsme přivítali možnost přestěhovat se v půlce října do nově 

zrekonstruované třídy. A tam se nám líbí náramně. Sice je to pro nás nový začátek, ale jsme si jistí, že to 

zvládneme. Už víme, kde je ve škole jídelna, tělocvična, ředitelna i to, kde máme skříňky na převlečení. Zvládli 

jsme za těch pár týdnů už spoustu věcí. Poznáváme písmenka, zkoušíme číst, psát a počítat. Hrajeme na flétničky, 

zpíváme, tancujeme. V pondělí 9. října si oblékly holčičky šaty nebo sukýnky, kluci navlékli nažehlené kalhoty 

a košile - a rázem tu nebyli prvňáčci, ale mladé dámy a gentlemani, kteří se vydali na svou společnou cestu za 

kulturou. Vyrazili jsme na divadelní představení Ferda Mravenec Divadla Gong v Praze. Cesta utekla v naprosté 

pohodě a po vydatné svačince jsme zasedli do hlediště divadla. Veselé představení se všem líbilo. A jestli si 

myslíte, že dámy a gentlemany z nás udělalo jen oblečení, moc se pletete. Moc dobře víme, že po třetím zvonění 
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v divadle nepovídáme, že nepošťuchujeme kamarády a nerušíme ostatní diváky, že se na sedačkách nehoupeme, 

a že na konci odměníme herce potleskem, protože víme, že museli celé představení nazkoušet a připravit.  

Nedávno jsme absolvovali naši první „patnáctistovku“, zkoumáme okolí školy a připravujeme se na zimu.  

My se prostě ve škole nudit nestihneme.       Kluci a holky z 1. A 
 

 

Druháci poprvé v galerii 
Jistě víte, co znamená slovo „galerie“. Druháci už to vědí také. V úterý 8. listopadu 

navštívili kulturní centrum GASK v Kutné Hoře. V krásné historické budově 

nedaleko chrámu svaté Barbory můžete vidět obrazy a sochy od různých malířů a 

nejen to. Můžete si zde v rámci výtvarné dílny vyzkoušet svoji představivost a 

tvořivost. Děti z 2. A se ve svých představách přenesly do tajemné létající zahrady 

a děti z 2. B se ocitly v podzimním parku. Co všechno tam můžeme vidět, co tam 

můžeme slyšet, jaké barvy, které zvuky? To vše holky a kluci zkusili ve svých 

obrázcích zachytit. Kreslení, stříhání, lepení bylo propojené s poslechem příjemné 

hudby, se zpíváním a hraním na neobvyklé hudební nástroje.  

Většina druháčků si výtvarné dopoledne velmi užila a návštěvu galerie by si znovu zopakovala. V nabídce 

kulturního centra je spousta zajímavých programů nejen pro školy, ale také pro rodiče s dětmi.  
               Miroslava Roudnická 

Huslík – Poděbrady 

V úterý 10.10. navštívili druháci Ekocentrum Huslík v Poděbradech, které sídlí 

v prostorách bývalé hájovny obklopené lužními lesy. Součástí tohoto centra je také 

záchranná stanice pro handicapovaná zvířata.  

Pro děti byl připraven interaktivní program s názvem Zvířata v nesnázích. Pomocí 

různých aktivit a her si osvojily zásady, které musíme dodržovat, abychom 

živočichům z přírody neubližovali a dokázali jim 

pomoci v případě jejich zranění či nemoci. 

V rámci návštěvy ekocentra lektorka dětem 

představila aktuálně umístěná handicapovaná zvířata 

a seznámila je s jejich příběhem, který je přivedl do 

Huslíku, a jaké mají možnosti návratu do volné 

přírody. Nejdéle se děti zastavily u výběhu s liščaty 

a veverkami.    Alice Mučková 
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Putování 4.A za historií 

V říjnu čtvrťáci vyrazili na školní výlet do 

Národního muzea. Absolvovali program s 

názvem Okna do pravěku, který je seznámil 

s tím, jak vypadal život na našem území před 

mnoha milióny let.  

Největším překvapením pro ně však byla 

výstava Nejstarší šperky a ozdoby těla z dob 

paleolitu, v rámci které měli možnost vidět nejstarší keramickou sošku na světě - VĚSTONICKOU VENUŠI 

 

Hmyz kolem nás 
Žáci 4.B, 5.A a 5.B nejprve ve třídách shlédli motivační video z ČT edu - Hmyz na louce. V něm se seznámili s 

nejběžnějšími zástupci z řádů hmyzu. Poté měli za úkol v pracovním listu pomocí přesmyčky nalézt některé z 

těchto zástupců a vybrat, kteří jsou létaví. Pak došlo k nejzajímavější části projektového dne, kdy si vyrobili 

lezoucí housenku. Z pracovního listu si pak vystřihli mouchu, kterou si nalepili na špejli a vzali si ji na další 

aktivitu, která už se odehrávala v přírodě na louce. Na louce se rozdělili na mouchy a lapače, jejichž úkolem bylo 

plácnout co nejvíce much. Role si pak samozřejmě vyměnili. Při této aktivitě si užili spoustu legrace. Další 

aktivita už byla v určených týmech, kdy děti hledaly kartičky, na kterých byl vyobrazen nějaký živočich společně 

s dalším znakem. Cílem bylo postupně vyhledat všech 16 kartiček a správně je na stanovišti  pojmenovat. 

Poslední aktivitu děti absolvovaly ve dvojicích, kdy měly za úkol najít něco, např. žlutého, měkkého, špičatého,... 

Všechny děti lze pochválit za aktivitu a spolupráci. Vedle housenky si domů odnesly nejen malou odměnu, ale 

především důležitou informaci, že hmyz je nepostradatelnou součástí přírody kolem nás.  
     Vlasta Dubinová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Za plyšáky do divadla 
Nebylo by na tom asi nic divného, kdyby za plyšáky do Divadla v Dlouhé 

nevyrazili žáci osmých tříd. Ale jelikož se jednalo o plyšové gangstery 

z Ambervil, rozhodně nebylo představení určeno nejmenším divákům. 

Naši osmáci už ví, že ne každá návštěva divadla člověka jen rozesměje a 

pobaví, tak jako tomu bylo loni v prosinci, kdy jsme v stejném divadle 

násali vánoční atmosféru při hře Jak jsem se ztratil. Tentokrát bylo potřeba 

hodně přemýšlet, a to i po návratu do školy. Amberville je totiž temný a 

plyšáci jednají často velmi krutě 

a záludně. Na druhou stranu jsou 

také plni lásky, ne plyšové ani molitanové, ale lidské, protože o sobě 

přemýšlí jako o lidech… Člověk se v tom občas ztrácí: Je to příběh 

plyšáků, kteří jednají jako lidé, nebo lidí, kteří vypadají jako plyšáci? 

Vše umocňují výrazné zvukové i světelné efekty. A když se nad 

příběhem zamyslíme, uvědomíme si, že je v něm skryta spousta lidských 

příběhů a každodenních situací, které řada z nás často řeší. Plyšáci 

otvírají téma nelehkých životních rozhodnutí, umění  odpouštět, mít rád 
nebo téma touhy po pomstě.               D. Sedláková 
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Proklatě mrštní šikulové 1. ročník 

Poslední zářiový týden si naši žáci měli možnost vyzkoušet 

orientační běh. V pondělí 25. 9. běželi ti druhostupňoví  jako 

doprovod mladších spolužáků a pomáhali jim hledat lampiónky. 

Ve středu 27. 9. se předvedli na trati dlouhé přibližně 3,5 km oni 

sami. Pro všechny to byla zajímavá zkušenost, která se jim bude 

v terénu určitě hodit. Gratulujeme všem ke skvělým výkonům!          

Ladislav Jedlička 
 

Na naši školu přiletěli dravci 
Nemůžeme tedy říct, že by úplně přiletěli, ve skutečnosti je k nám dovezli ornitologové ze společnost Zayferus, 

která se zabývá jejich ochranou. Součástí jejich práce je i vzdělávání dětí. Dravci tak čas od času vyrážejí ze 

svého domova na jižní Moravě do škol po cele republice. U nás se ukázka konala na velkém hřišti a přivezli nám 

ukázat 30 druhů dravců. Dozvěděli jsme se spoustu zajímavých informací. Na začátku programu nám pán 

představil všechny dravce, které nám přivezli. Rozmístěni byli ve třech řadách. První - malí dravci, mezi které 

patřili poštolky, sokoli a například raroh velký. Druhou skupinou byly sovy. Žáci se seznámili s naší vzácnou 

malou sovičkou sýčkem obecným, sovou pálenou nebo výrem velkým. O největší pozornost si řekla poslední – 

třetí řada dravců, a to orli, supi a kondoři. Sokolníci nám postupně představili 

orla východního, orla mořského, orla 

kejklíře, orla bělohlavého a orla 

bojovného. Viděli jsme také lovce, který 

svou kořist neloví v letu, ale za chůze a to 

karančo jižní. Dále jsme viděli kondora, 

supa kapucína a obrovského supa 

krahujového s rozpětím křídel přes tři 

metry. Celkem se v ukázce představilo 30 

druhů dravců.        J. Veselý Š. Bouma 

 

Běžím, běžíš, běžíme …  
4. října se uskutečnilo okresní kolo přespolního běhu v 

Nymburce. Naši základní školu reprezentovala 4 družstva, 

každé se 6 běžci. Mladší a starší žákyně závodily na trati 

dlouhé 1500 m. Mladší žáci běželi 2000 m a starší žáci 

dokonce 3000 m. Nejlepších individuálních úspěchů dosáhli 

Šimůnek Jan 2. místo, Sosnovský Dominik 4. místo, 

Jirounková Anežka 7. místo, Slavíková Viktorie 9. místo, 

Favorskyi Timur 8. místo. Průměrně v každé kategorii 

závodilo 90 žáků ze 17 základních škol. Všem žákům velice 

gratulujeme ke skvělým výsledkům!          Ladislav Jedlička 

Jak jsme si užili Halloween 

Halloweenské výzvy, která se konala v úterý 31. října 2023, 

se ujali velmi kreativně žáci i učitelé. Nejen že školu zaplnily 

masky a kostýmy různých podob a provedení, ale nechyběly 

ani takové maličkosti jako pečené „lidské“ prsty či sladkosti 

v podobě zubů, očí, uší i pavouků nebo netopýrů. Samotná 

výzdoba školy rovněž přispěla ke strašidelné atmosféře, která 

k Halloweenu patří. V hodinách anglického 

jazyka si pak žáci osvojili základní fakta a 

zajímavosti spojené s tímto svátkem. 

Děkujeme všem za účast i podporu a budeme 

se těšit opět za rok na Happy Halloween!   
             Zuzana Chmelíková 
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Co se děje po obědě v družinkách?  

Podzim je v plném proudu i v našich družinkách. Během prvních dvou 

měsíců si děti vyzkoušely vydlabávání dýní i pouštění draků, vyráběly 

zvířátka z kaštanů a strašidýlka nebo kytičky z barevných listů. Pustily se 

také do zdobení voňavých halloweenských perníčků. Největší zájem byl o 

ten s čarodějnicí, černou kočkou a vydlabanou dýní. Hotové perníčky byly 

rychle pryč :-) Jen se po nich zaprášilo! …  

 

Od jara mají děti na školní chodbě svůj papírový dům, který mění svou 

podobu podle ročních období. Na jaře to byl kurník se slepičkami a vajíčky 

a teď na podzim si z něj děti "postavily" strašidelný dům. Dům, ve kterém 

bydlí netopýři, čarodějnice, pavouci, strašidla a je celý zahalený do 

pavučiny. Za tmy se rozsvítí světýlka a to je teprve ta pravá strašidelná 

atmosféra. Podzimní radovánky teď pomalu střídají ty adventní. 
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Volitelné předměty v 8. a 9. třídě 1. díl: 

Biologické praktikum:  

S paní učitelkou Novákovou tu žáci poznávají 

přírodu mikroskopováním, přírodovědnými 

procházkami a laboratorními pracemi. Zaměřují se 

na ekologii a ochranu přírody.  

        

             Keramika:  
Jeden z  našich manuálně zručně 

zaměřených předmětů. Pod vedením paní 

učitelky Doktorové se tu naučíte základy 

práce s hlínou, glazování, modelování či 

patinování. Vyrábíme dekorační předměty i 

užitkovou keramiku (šperky, náušnice, 

přívěsky, kachle, hrnečky, misky …) 

Tradičně se podílíme na výrobě medailí na 

sportovní soutěže.  

 

Sportovní hry:  

Pod vedením paní učitelky Bielakové se 

naučíte základy různých sportovních her, i 

těch méně známých. Užijete si hodně 

legrace Fotbal rukama, s gymballem.   

 

 

Mediální výchova:  

Nejvíce času věnujeme vydávání školního časopisu 

Kouník. Učíme se při tom základní pravidla novinářské 

práce i etiky. Zvládneme ale také třeba natočit video 

pro školní televizi nebo se věnujeme zajímavým 

tématům mediálního charakteru. V loňském roce jsme 

navštívili Českou televizi na Kavčích horách. Předmět 

vyučuje paní učitelka Sedláková 

 

Modelářství:  

Předmět zaměřený na jemnou 

motoriku, který vyžaduje hodně 

trpělivosti. Věnuje se také historii 

leteckých speciálů a jejich 

konstrukci. Předmět vede pan 

ředitel Jedlička.  
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Francouzský jazyk 
Francouzštinu vyučuje paní učitelka Urbanová. Na tento volitelný předmět nás chodí celkem 

sedm. Francouzština se učí teprve prvním rokem a docela se jí daří. Za pouhé dva měsíce 

jsme se už naučili základní pozdravy, čísla a abecedu. Dokonce jsme navštívili i knihovnu 

s galerií na Francouzském institutu v Praze. Učíme se ji, protože se nám to hodí na studium 

střední ne-li vysoké školy. Také se nám to hodí, když cestujeme. Francouzi neradi mluví 

jinými jazyky stejně jako francouzsky mluvící země. Paní učitelka dělá své hodiny velmi 

zábavné. 

Co znamená slovo „Le matin“?    

1: Noc        

2: Ráno       

3: Na shledanou 

Jak se řekne francouzsky 18? 

1: quinze 

2: vingt 

3: dix-huit 

Je m’appelle Pierre. 

a) Ahoj Petře. 

b) Dobrý den 

c) Já se jmenuji Petr. 

Bonjour, Luc. 

a) Dobrý den, Lukáši. 

b) Ahoj Lukáši. 

c) Já se jmenuji Lukáš. 

Jaká číslovka to je? Huit. 

a) 8 

b) 9 

       c)  7       Sebastian Lukáš,  Týna Tupá , Jakub Urban, David Venel,  

 

Výchova ke zdraví  
V rámci předmětu výchovy ke zdraví jsme se v 8.A učili první pomoc. 

Vyzkoušeli jsme si například, jak zastavit krvácení a případně zajistit zlomeninu. 

krvácení z ruky blízko zápěstí: 

Začneme tak zvaným vázáním do stromečku. Uděláme si základnu na zápěstí tak, že 

ruku obtočíme dvěma vrstvami obvazu. Část první vrstvy přendáme přes druhou a 

začneme obvaz vázat směrem k rameni. Když máme obvaz na rameni, začneme ho 

obtáčet zpět k zápěstí. 

zlomená ruka: 

Vezmeme si šátek, přeložíme ho a uděláme si uzel na rohu, kde byl přehnut. Poté 

rozložíme šátek a dáme do něj opatrně ruku. Konec šátku zavážeme na krku. 

krvácení ze špičky nosu: 

Smotáme si kus obvazu do kuličky, přidržíme ho na nose a obvážeme obvazem okolo 

hlavy.         T. Volková   
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Dvakrát florbalové stříbro 
Kouničtí žáci se zúčastnili dvou okresních kol ve florbalu. Ve středu 1. listopadu vyrazilo smíšené družstvo 

žáků a žákyň z prvního stupně do Milovic. Turnajem prošlo bez porážky, ale díky horšímu skóre nakonec 

obsadilo druhé místo. Podobně si vedli žáci osmého a devátého ročníku, kteří v Poděbradech obsadili také 

druhé místo. Všem žákům a žákyním gratulujeme a děkujeme za vynikající reprezentaci naší školy. 

 

 

 

 

 

 

Jaké jsou první dojmy ze střední školy letošních prváků? 

Zeptali jsme se několika bývalých deváťáků naší základní školy na jejich první dojmy ze školy střední.  

Odpovědi byly různé, někdy pozitivní, někdy negativní. K těm kladným patří, že o přestávkách mohou hrát 

studenti ping pong či stolní fotbal, že učení se zdá být zatím lehké a že například v českém jazyce nebo matematice 

zatím pouze opakují látku ze základní školy. Také si prváci pochvalují praktickou výuku, kde se učí zručnosti a 

nové zkušenosti ve svých   oborech. Někteří, spíše ti, co studují v Praze, jsou rádi za dostupnost všeho. Mohou 

se po škole jít třeba projít do nákupního centra, zajít si hned vedle na kafe, nebo se jen tak sejít se svými bývalými 

spolužáky a pokecat o nové škole. Také je super, že se bývalí spolužáci občas náhodně potkají na zastávkách 

autobusu či vlaku. Někteří se chystají i na výměnný pobyt v zahraničí, který jejich škola pořádá. Bohužel, nějaké 

první dojmy byly i negativní. Souvisí hlavně s téměř každodenními pozdními příchody kvůli častému zpoždění 

dopravy. Také kolektiv mezi spolužáky je negativem některých prváků. Ovšem i to brzké vstávání, které vede 

k celodenní únavě, není úplně nejlepší. Hodně záleží na oboru, který studujete. Na uměleckých školách se nepíše 

tolik testů a nejsou skoro žádné úkoly, ale je tam zase hromada uměleckých prací, které se musí dokončit v 

krátkém čase, a zvládnout musíte i nové techniky kresby či malby, které mohou někomu dělat problém. Na druhou 

stranu na školách jako například cestovní ruch či gymnázium, se píšou spousty testů a je poměrně dost úkolů. 

Nezbývá, než si se vším co nejlépe poradit. To jsou názory letošních prváků středních škol.     

            Anna Kukrálová 
  Pro školní časopis zpracovala naše bývalá redaktorka, která si právě teď „užívá“ všechny radosti i strasti 

studenta prvního ročníku střední školy. Aničko, moc děkujeme a přejeme tobě i ostatním, ať se vám daří.  

 

SPORTOVNÍ OKÉNKO - CHEERLEADING                                          

 

Cheerleading je americký sport, často chybně 

považovaný za roztleskávání. Patří k němu velice 

energická a rychlá hudba.  Cheerleading má 

několik částí. Tumbling, jumps, stunts a živé 

pyramidy. Má také několik pozic. Top je vrchní, base jsou boční, 

backspot je zadní, frontspot je přední a tumbler je akrobat. 

Tumbling je rozdělený na standing a runing, stunty jsou zvedání 

topů ve skupině určitého počtu lidí. Pokud jsou jen dva, říkáme 

tomu partneřina. Pokud máme stuntovou skupinku v počtu čtyř lidí, máme dva base, backspot a topa. Pokud je 

jich pět, přidá se pozice přední (frontspot). Pak máme dubliny a ty jsou většinou ve třech lidech. Pyramidy jsou 

složené minimálně ze dvou stuntových skupinek a ty se nějakým způsobem chytí např. topové za ruce.  
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Cheerleading je velice energický sport, založený na 

týmové spolupráci a důvěře, a proto topové musí 

vkládat do svých skupinek maximální důvěru. Je jasné, 

že v Česku je cheerleading daleko méně rozšířený, ale 

pořád je skvělý. Pokud byste chtěli být top, nejlepší 

bude, když budete měřit co nejméně a také co nejméně 

vážit. Pokud jste vysocí, počítejte s backspotem. 

Společně s týmem, ať už na tréninkách nebo soutěžích, 

je skvělá atmosféra. Fotky jsou z českého 

cheerleadingového teamu Fighters. Pokud byste chtěli 

začít dělat cheer, Fighters  můžu maximálně doporučit. 

       

      Luisa Liszy 

 

 

Povedený slohový počin – fejeton v IX. třídě 

Jednou z možností, jak poukázat na nějaký aktuální společenský problém, je napsat fejeton, jako to dělal Jan 

Neruda, Karel Čapek nebo dnes Rudolf Křesťan. K těmto autorům se přidali také naši deváťáci a některé fejetony 

se jim moc povedly. A pro ty z vás, kdo jezdíte vlakem, bude přečtení jednoho z nich určitě pobavením i 

postesknutím zároveň.  

 

Cestovatelské radosti a starosti  

Školní zvonec ohlásí konec výuky a je tu víkend, tedy ideální čas započít nějaké dobrodružství. To začíná 

už doma, kdy přede mnou stojí úkol nejtěžší, a to naplánovat cestu.  

Když mi České dráhy konečně potvrdí přijetí platby (už to je úspěch většího formátu), vyspím se a 

vyrazím. V nádražní budově mě vítá melodický tón, který právě hlásí nemelodickou zprávu: „Rychlík 

číslo 131 Svitava, společnosti České dráhy, pravidelný příjezd ve 12 hodin, 15 minut, bude na svém 

příjezdu asi o dvacet minut opožděn.“ To, že souprava přistavila k nástupišti, mi hlásí zvučná symfonie 

špalků čelisťových brzd, po které se nejednomu cestujícímu zamotá hlava. Vzápětí nastupuji. Hledám 

sedadlo se svojí místenkou. Pro mé překvapení mi ji laskavě zahřívá rakouský cizinec, který se ovšem 

po mém příchodu nijak nevzrušuje. Po pěti minutách vysvětlování, že tady mám rezervované místo, 

konečně uraženě odtáhne do vedlejšího coupé. Kéž by lidé babylonští neměli potřebu s Bohem se rovnati, 

žilo by se nám tu mnohem lépe… 

Sedím a vlak vyjíždí. Pak už je to klasika. Přes umaštěné okno se dívám na tu naši krásnou krajinu. 

Průvodčímu nelze načíst lítačka a občas si někdo splete svoji cestovní kóji. Přijedu na místo, navazující 

vlak mi díky zpoždění ujel. Své kroky tedy usměrním na procházku po městě, poznávám místní nátury 

a štamgasty. Pak se vrátím na nádraží. Po té náročné 

cestě člověku vyschne v hrdle, a tak si jdu do automatu 

koupit pití. Po vhození padesátikoruny mi z ní nic 

nevrátí. Čert ty peníze vem, aspoň že se můžu napít. 

Fakt nebudu volat na servisní linku, za chvíli mi to 

jede. Po prožití další cesty ve vlaku vystupuji v Brně. 

Zde je nejtěžší dostat se mimo nádraží přes ty všechny 

pochybné existence, které mi zajišťují uvítací 

ceremonie žebráním o peníze na cigarety. 

Ale co si budem. Za ty zážitky to stojí a rád pro ně 

tuhle daň cestovatelských radostí a starostí obětuji. 
        

            Michal Vokoun 
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DĚTI POSÍLAJÍ RADOST DÁL 

V kounické škole se staráme nejen o příjemné 

prostředí a spokojenost našich dětí, ale dlouholetou 

tradici u nás má i charitativní pomoc ostatním.  

Nežijeme tu v bublině a vnímáme, že je kolem nás 

spousta lidí, kteří daleko více potřebují to, čeho my 

máme dostatek.  Několikrát jsme se zapojili do 

charitativních projektů, např. Krabice od bot, plyšáci 

pro hasiče, pastelky pro děti na Bali, adventní 

koncerty, sběr víček, tříkrálová sbírka nebo 

příspěvky konkrétním jednotlivcům. Těžko bychom 

to zvládli bez podpory dětí, rodičů i veřejnosti. Ale 

my máme to štěstí, že v tomhle naše škola opravdu 

funguje a nikdy na to nejsme sami. I teď si 

dovolujeme požádat o spolupráci pro projekt „Děti 

posílají radost dál“. Předem děkujeme za podporu.  

 

Každoročně také myslíme na zvířecí kamarády. I 

letos můžete do konce listopadu posílat dobrůtky pro 

veverky ze Záchranné stanice Pinky Chvaletice.  

A pro ZOO Chleby jsme v říjnu v rámci školní 

soutěže nasbírali 507 kg kaštanů. Nejlepšími sběrači 

se stali Lukáš Jedlička, Štěpán Pušbauer, Berenika 

Táborská, Agáta Šoufková a Beáta Šoufková.  
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Morseova listopadová křížovka   
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SPOJOVAČKA 

Hollowed-out pumpkin 

 

    Leaves 

 

     Knife 

 

       Skeleton 

 

Death 

 

Tea 

 

       Apples        

               

          N. Poslušná, T. Volková 

 

Školní noviny pro vás připravují žáci volitelného předmětu mediální výchova, v letošním školním roce to jsou:  

1. řada zleva: Adam Kučera, Jiří Veselý, Bea Bobková, Štěpán Bouma, Pavel Gloser  

2. řada: Luisa Liszy, Natálie Poslušná , Soňa Mindžaková ,  

3. řáda: Tereza Volková, Katka Zacharová, Štěpánka Heřtusová, Natálie Kneiflová, Michaela Netíková 
vyučující: Dagmar Sedláková 

ZŠ Kounice / listopad 2023, kontakty: casopiskounik@seznam.cz  
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